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קוראים יקרים!
שמחים אנו להגיש בפניכם את עלון הישיבה 
התיכונית "אורט" טבריה, גיליון שירת המחצית 
סוף  לקראת  דשמיא  בסייעתא  לאור  היוצא 
הפעילות  על  ומספר  השנה  של  א'  מחצית 

הברוכה של הישיבה במחצית זו.
של  בשיאו  הלימודים  שנת  את  התחלנו 
את  מסיימים  ואנו  הקורונה  של  הרביעי  הגל 
הלמידה  זאת,  כל  עם  נוסף.  גל  עם  המחצית 
הפורייה, הפעילות הברוכה והעשייה החברתית 
והערכית המופלאה ממשיכים להתקיים ביתר 

שאת וביתר עוז.
בגיליון שלפניכם נספר על פעילות חגי תשרי. 
בחודשים אלו של אלול ותשרי עסקנו בנושא 
ערב  היתר  בין  כללו  אלו  חודשים  "תשובה". 
בבניית  בקהילה  והתנדבות  מיוחד  התעוררות 
סוכות, נספר על טיולי פתיחת השנה של כל 
חשוון  בחודשים  שמינית.  מבצע  ועל  שכבה 
בחודשים  "גבורה".  בנושא  עסקנו  וכסליו 
אלו עסקנו בשיעורי חינוך בנושא ההתגברות 
האישית והכללית, יצאנו לשבת ישיבה מיוחדת 
באכסניה בשלומי, וסיימנו באירוע הדגל שלנו 
בחודשים  חנוכה.  לקראת  בדרכם"  "מאירים 
יצאנו  "אמונה",  בנושא  עסקנו  שבט  טבת 
י',   – ט'  בנושא אמונה לשכבות  לסמינריונים 
בבית  ובאכסניה  מחולה  בשדמות  באכסניה 
שאן. כמו כן נספר על הטיול השנתי של שכבה 
ועוד פעילות  סיומי מסכת  סיורי של"ח,  י"ב, 

ערכית חברתית וחווייתית יפה ומגוונת.
על הפעילות שלנו תוכלו לקרוא גם מדי שבוע 
באיגרת השבת הדיגיטלית שקיבלה לאחרונה 
הישיבה.  באתר  ומתפרסמת  חדשות  פנים 
בתפוצה  המייל  באמצעות  נשלחת  האיגרת 
כאן  ועוד.  בוגרים  תלמידים,  הורים,  הכוללת 
הרב  רה"י  האיגרת:  לצוות  להודות  המקום 
והמורה בת-אל  ציון הרוש  גלעד מסינג, הרב 
כהן על האיגרת היפה והנפלאה שהיא הבסיס 

לעלון זה.
טובה  בדרך  שינחנו  לקב"ה  בתפילה  נסיים 
בחינוכם ובגידולם של הבנים היקרים והאהובים 
ונמשיך לטפח ולגדל פירות משובחים ונפלאים 
לתפארת עם ישראל. ה' עוז לעמו יתן ה' יברך 

את עמו בשלום.
קריאה מהנה!
אליהו מזוז

שנת הלימודים נפתחה צמוד מאד לראש השנה, אולם עם כל זאת 
ויחד עם מגבלות הקורונה שנכחה בעוצמה בתקופת החגים, הצלחנו 
ובהתנדבות  הנוראים  לימים  בהכנה  ברוכה  פעילות  שגרת  לקיים 

בקהילה.
ובעל  השופרות  אומן  עם  שופרות,  סדנת  קיימנו  השנה,  ראש  לפני 
המנגן ר' מאיר אלמלם. בתחילה פתחנו בריקודי שמחה בכדי להיכנס 
לאווירה ולאחר מכן כל תלמיד קיבל קרן של איל ולפי הדרכתו של ר' 
מאיר יצרנו וקדחנו ושייפנו, עד שהגענו למוצר המושלם, שופר כשר 
המתאים  שופר  ובידו  תלמיד  כל  יצא  הסדנא,  בסיום  השנה.  לראש 

לקיום מצוות היום בראש השנה.
ערב  במינו.  מיוחד  התעוררות  ערב  ערכנו  הכיפורים,  יום  לקראת 
סליחות והתעוררות הוא מסורת רבת שנים בישיבה, ומידי שנה אנו 
בשנים  ה'  ובעזרת  הרשב"י  בקבר  או  בירושלים,  זה  ערב  מקיימים 
החלטנו  הקורונה  בגלל  השנה  אך  חברון,  האבות  בעיר  גם  הבאות 
לוותר על הנסיעה ולקיים את הערב בבית הישיבה. הופתענו לגמרי 
פנימה.  בבית  דווקא  והצוות  התלמידים  של  ההתלהבות  את  לגלות 

וכוחה  ובשירי נשמה, בסיפורי אמונה  הערב התחיל בריקודי שמחה 
של תשובה, מאת המרצה והמנגן הרב משה קלמינאן. עבר למעגלי 
שיח בכיתות עם המחנכים, המשיך בסעודה צנועה בכיתות והסתיים 
באמירת סליחות של כולם יחד. הסליחות היו עוצמתיות ויצאנו ליום 

הכיפורים בתחושה מרוממת וטהורה.
לבניית  מוקדים   20 ל-  הישיבה  תלמידי  יצאו  הסוכות,  חג  לקראת 
סוכות לקשישים ולמשפחות ולקהילות שבקשו זאת. המבצע בשיתוף 
פעולה של תלמידינו היקרים יחד עם מתנדבי מוקד "אל תשליכני" 
למען קשישי טבריה. על זה נאמר "ישיבה בונה סוכה" או בעצם 20 
סוכות. התלמידים קיבלו המון תודות ופירגונים על בניית הסוכות והיה 
אושר רב להיכנס לחג בצורה שכזו. לאחר החג הגיעו שוב התלמידים 
לעזור בפירוק הסוכות ואחסונם. במהלך חג הסוכות התקיימה תחרות 
"הסוכה הנאה" בין סוכות משפחות התלמידים שנרשמו לכך מראש, 
כאשר צוות הישיבה הסתובב בין הסוכות והתרשם מההשקעה העצומה 

בקיום המצווה בבחינת "זה אלי ואנווהו"
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שירת המחצית התחלנו בשיא
הסרט "ביג"- התבוננות בסרט פותחת צוהר להתמודדות נכונה וכנה עם השפעות ומסיימים בשיא

הקורונה – חובה לקרוא וליישם!
לפני כ-35 שנים, בהיותי נער, התפרסם הסרט – ביג Big שהפך את השחקן המרכזי 

טום הנקס לכוכב מהמדרגה הראשונה.
הסרט מספר על ילד בן 13 בשם ג'וש שגדל בניו ג'רסי, שמאז ומתמיד סבל בהיותו 
נמוך קומה, וצבר חוויות שליליות. בפארק השעשועים הוא נעזר במכונה מיוחדת של 

הגשמת משאלות ואז הביע משאלה – להיות גדול!
30.  משפחתו לא  להפתעתו, עוד באותו הלילה הוא גדל בין רגע והפך להיות בן 
הצליחה לזהות אותו והוא נאלץ לברוח מן הבית ולשכור חדר במלון, כל זאת בסיועו 
של חברו הטוב ביל, שהוא היחיד שזיהה אותו וידע שהוא ג'וש האמיתי – רק שגדל 

והפך בין לילה לגדול.
בכל מקום עם מבוגרים ג'וש נכשל שוב ושוב ולא מצא את מקומו. עד שלבסוף פנה 
לעבוד בחברה המפתחת צעצועים. בפגישה עם בעל הבית של החברה, הוא מתגלה 
כמבוגר המבין יותר מכולם בצורך של ילדים בצעצועים ובצורת הפיתוח המתאימה 
מכונת  מול  ג'וש  של  האחרונה  בפגישה  לסיומה  עד  מסתבכת  עוד  העלילה  להם. 

המשאלות )לא נספר לכם את סוף הסרט בכדי לא להרוס(.
בגוף  הגדול  ג'וש  בין  ניווכח שהפער  בקונפליקט שמציב הסרט  ננסה להעמיק  אם 
ובחיצוניות אך מבחינה אישיותית הוא נשאר נער בן 13 עם יצרים ותשוקה לתעלולים 
בכל  ומורכב.  קשה  אתגר  לג'וש  מהווה  המוזר  "התוצר"  ילדים.  של  תובנות  ועם 
המורכבויות שלו כבוגר הוא נכשל ומתאכזב, רק בדבר אחד הוא מוצא עצמו כתגלית 

וביתרון על כל המבוגרים והוא ההשקעה העסקית בחברת הצעצועים.
לעניות דעתי הסרט הזה הוא משל נפלא לנוער המיוחד שעבר שנתיים של התמודדות 
עם נגיף הקורונה בהן גדל והתפתח, אך זאת רק מבחינה חיצונית. מבחינה אישיותית, 
אישיים,  הבין  והיחסים  החברתית  האינטרקציה  מבחינת  המידות,  עבודת  מבחינת 
התלמידים נשארו "בצעירותם". יותר מכל עלינו לזכור שבסוף המצב "המוזר" של 
ג'וש היווה עבורו  הצלחה מסחרית מסחררת, אף דמות מבוגרת לא הצליחה להבין 
בצעצועים כמוהו. לדעתי, גם כאן בהתמודדות עם הקורונה, כמו בסרט, יש להביט 
חדשות  תובנות  הקורונה.  בזמן  וצמחו  נולדו  נפלאים  דברים  אילו  ולראות  פנימה 
שנולדו ונתהוו כמו לקיחת אחריות, למידה דיגיטלית ודיפרנציאלית, פיתוח מיומנויות 
ואוריינות, הזדהות ובחירה החופשית בכל התקדמות שהיא. ומעל הכל הסתכלות של 
עין טובה לכל מה שיש וקיים. הטמעת השפעות ובחירה הן בחיים בכלל והן בעבודת 

ה' ובקיום מצוות. ההזדהות וההכנות של קיום מצוות ועוד.
זוכים להם גם לאורך  וללא הקורונה לא היינו  אלו מעלות שמקורם בזמן הקורונה 

שנים רבות.
האמת, שלא צריך ללמוד זאת מהסרטים, אפשר פשוט להעמיק בפרשיות הראשונות  
של ספר שמות ולראות איך הקב"ה פועל עם עם ישראל כשהוציאם ממצרים באותות 
ובמופתים ובין רגע הפכו לעם. אך מבחינה רוחנית, אמונית ואף בכישורי החיים של 
עם , הם עדיין נשארו "ילדותיים". לכן מצד אחד נתאוו לשוב למצרים, חטאו בחטא 
העגל והתנהגו בצורה המונעת מדחפים רגעיים. אך מצד שני היתה להם מוטיבציה 
עצומה לתקן ולכוון למטרה של קבלת תורה וכניסה לא"י, שום דבר לא יכל לעצור 
הבריאה  נפלאות  עם  הליכה  של  אמונית  התבוננות  היא  זו  התבוננות  מכך.  אותם 
של  גם  מיוחד  בשפע  חשנו  השנה  השלימה.  הגאולה  לקראת  ה'  השגחת  והתגלות 
שנה מעוברת, שנת שמיטה וגם שנה ברוכה בגשמים – שנה נפלאה של ריבוי כוחות. 
אמנם לא סיימנו עם פערי הקורונה ואנו בתוך גל נוסף, אך הביטחון והשלווה שאנו 
יודעים את הדרך והכיוון, אנו יודעים להכין את המירב ... כולו מקנה לנו ביטחון וחוסן 

בהצלחת תפקידנו.
בהצלחה ובאהבה גדולה.
הרב גלעד

ימי הלימוד המעטים סביב חגי תשרי, לא מנעו מאיתנו פעילות יפה בישיבה והתנדבות 
בקהילה. החל בסדנת שופרות דרך ערב התעוררות מרשים ומיוחד במינו וכלה בהתנדבות 

בקהילה בעזרה בבניית סוכות.

שבט תשפ״בשבט תשפ״ב

חגי תשרי

דבר
ראש

הישיבה
דבר

המערכת

אלול-תשרי
תשובה
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ראייתה שבט תשפ״בשבט תשפ״ב04

שכבה ט' נחל הקיבוצים תלמידי שכבה ט' 
נהנו  גיבוש מיוחד נחל הקיבוצים. התלמידים  ליום  יצאו 
במים, בשחייה, במשחקי מים ועוד. כשיצאו מהמים חיכה 
להם בצק טרי שממנו הכינו פיתות על הסאג', עם תוספות 
מתוקים  בארטיקים  התפנקו  לסיום  וטעימות.  שונות 
וטעימים הודות לאדיבותו של אביו של הרב יחיאל שמחי. 

לבסוף כולם חזרו לישיבה רטובים, שמחים, ושבעים! 

שכבה י' נחל חצבאני שכבה י' יצאה לטיול 
מגבש ומרומם ביותר בנחל חצבאני ובאצבע הגליל. את 
ישוב,  בשאר  המסוקים  אסון  באנדרטת  פתחו  הטיול 
הרב משה דרור סיפר לתלמידים על לבנון ועל הנסיבות 
על  וכמובן  לישראל  לבנון  בין  המלחמה  למצב  שהובילו 
האסון הנורא. באותו יום התפרסמו בתקשורת ידיעות על 
ממצאים חדשים על הנווט הנעדר רון ארד וכך הביקור הפך 
התלמידים  החצבני,  לנחל  נסעו  משם  יותר.  לאקטואלי 
שיחקו  דיברו,  קפה,  הכינו  למים,  נכנסו  מהמסלול,  נהנו 

וכבר מחכים לטיול הבא. 

שכבה יא' נחל אל על שחור ולבן הם לא רק צבעים וניגודים, אלא גם שמות של מפלי מים בגולן. תלמידי שכבה יא' יצאו 
לטיול גיבוש בגולן בנחל אל על, מהכניסה לנחל ליד הישוב אליעד ועד היציאה מהנחל ליד הישוב אבני איתן. אחד הדברים הייחודיים 
בנחל זה, הוא השילוב בין אבני הבזלת השחורים של רמת הגולן לבין אבן גיר לבנה המוכרת בארץ. לאחר כשלושת רבעי השעה הגיעו למפל 
הלבן, ששמו ניתן לו מכיוון שהוא נשפך על סלע מאבן גיר. מפל עצום וגבוה שהפעים את ליבם של התלמידים, ששמחו מאד על הבריכה 
המדהימה שתחתיו. בהמשך הדרך הגיעו אל המפל השחור, שגם שמו ניתן לו על פי צבע אבני הבזלת שאליהם נשפכים המים. הטיול היה 

מהנה מאד ומגבש. נוף מדהים ומזג אויר מזמין, מה צריך יותר מזה.  

שכבה י"ב יום כייף והתנדבות תלמידי שכבה י"ב יצאו תלמידי כיתה יב' ליום פתיחת שנה שכולו גיבוש ונתינה לקהילה. 
את הבוקר פתחו בגיבוש בעיר על המים - 'אקווה כיף' בבעלותו של עמי שהעניק לנו את השימוש במתחם מתוך רצון לפרגן להם על 
הנתינה. משם יצאו השמיניסטים בשלשות לניקוי חופים. משם חזרו לעת ערב לישיבה והכינו את "מבצע שמינית" הפתעה אדירה לכל 

ילדי הישיבה, עליה נספר בכתבה נפרדת. 

מיד לאחר חגי תשרי יצאו כל התלמידים לטיולי גיבוש שכבתיים לרגל 
פתיחת השנה. שכבה י' טיילו בנחל הקיבוצים, שכבה י' בנחל חצבאני, 
שכבה י"א עשתה את המסלול המאתגר של המפל הלבן והמפל השחור 
בנחל אל על שבגולן, ושכבה י"ב בחרה לשלב את טיול פתיחת השנה 

ליום שחציו כייף וגיבוש וחציו התנדבות בקהילה.
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אחרי
החגים

ערבמדברים
חינוך

לאחר חגי תשרי התקיים 'ערב מדברים חינוך'. זו השנה 
ממפגש  הכללית  ההורים  אספת  את  שהפכנו  השלישית 
אמיתית.  חינוך  חגיגת  שכולו  לערב  המחנך  עם  הורים 
חגיגה בכיתה, בשכבה ובישיבה כולה. האורח הפעם היה 
טעם  עם  כולנו  את  השאיר  כדרכו  והוא  לביא  יוני  הרב 
של עוד. הדגש בשכבה ט' היה על קליטה במקום חדש 
וגיבוש חברתי. ובגילאים היותר בוגרים על גיל ההתבגרות 

- לראות בו אתגר ומתנה.
את הערב ניצלנו אף להכרת מגמות הלימוד להורי שכבה 
י'. יועצת בית הספר רעות, רכז השכבה הרב עידן והמנהל 
הלימוד  מגמות  על  בדברים  פתחו  ציון  הרב  הפדגוגי 
בה  במגמה  תלמיד  כל  של  הבחירה  תהליך  על  בישיבה, 
הוא חפץ, על השבחת תעודת הבגרות במגמות אלו ועל 
העתיד בו כל תלמיד רואה את עצמו. לאחר מכן כל רכז 
מגמה הציג את המגמה שלו, תוכנה של המגמה, תכנית 

הלימודים במגמה, יחידות הבגרות במגמה ועוד. 

בעקבות לוחמים -
הכנה לצה"ל

ביום שני יצאו תלמידי שכבת י"ב לסיור בעקבות לוחמים ברמת הגולן. מטרת 
הסיור היא להפגיש את הבוגרים לקראת גיוסם לצה"ל עם היחידות השונות, עם 
חיילים ומפקדים ואתרי מורשת. הסיור נפתח במפגש עם חיילים לוחמים מיחידות 
מגוונות. כל אחד סיפר על עצמו ועל היחידה שבה הוא משרת. לאחר מכן ניתן 
זמן לתלמידים לשאול שאלות ולשוחח עם החיילים. משם עלו לאתר עמק הבכא, 
אתר הקרב של גדוד עז-77 שבו אביגדור קהלני וחבריו עצרו את הפריצה הסורית 
לגולן בצפון. לצערנו אביגדור קהלני עדיין מחלים ולכן לא זכו לשמוע את תיאור 
הקרב ממנו. ובמקום זה נפגשו עם מפקד פלוגה )מ"פ( מחטיבה 7 שסיפר להם 
את סיפור הקרב ועל עצמו. לאחר מכן נסעו לתל סאקי, שם שמעו את סיפור 
והחטיבות  היחידות  לתצוגת  אחמדיה,  אש  לשטח  נסעו  לסיום  הקרב.  ומורשת 
לאחר  חזרו  התלמידים  וקצינים.  לוחמים  בעזרת  הצה"לי  במערך  והתפקידים 
מפגשים חשובים וערכיים וטעמו מכלל היחידות, דבר אשר יסייע להם לקבל את 

ההחלטה הנכונה לשרת את עם ישראל במסגרת שירותם הקרבי.
גם שכבה י"א מתכוננים לקראת שירות משמעותי ועברו הדרכה ראשונית לקראת 
צו ראשון על ידי סגני אלופים במילואים. בהכנה שמעו מה הן התחנות השונות 
בצו ראשון, למדו על הראיון דרך מבחנים פסיכוטכניים ומבדקים רפואיים ומה 
לצאת  לאפשרות  ועד  לגיוס  מההכוונה  זה,  מיום  האישיים  לנתונים  המשמעות 

לקצונה. יום זה הוא מפגש ראשון בסדרת מפגשי ההכנה.

מבצעשמינית
שכבה שלמה בלילה לבן הצליחה להעניק לישיבה מראה של אדמה, אש, אוויר 
וגולת הכותרת מים לקראת בקשת הגשם. תלמידי הישיבה נהנו לעבור את מבוך 
האקלים ולהגיע לבסוף למסעדה לארוחת בוקר קונטיננטאלית. הכל היה מרשים, 
טעים ומרומם. אף תלמיד לא חזר הביתה לנוח לפני שהשיבו את פני הישיבה 

לקדמותה אם לא למעלה מכך.  

תפילת הגשם 
והפעם לרגלי 

הכנרת
את  לקיים  ובמקום  ממסורתנו,  שינינו  הראשונה  בפעם 
תפילת הגשם של ילדי חמ"ד טבריה בישיבתנו, העברנו 
התפילה לרחבת המדיד בטיילת טבריה על חוף ימה של 
הכנרת. תלמידי הישיבה הובילו את הריקודים, את התפילה 
הייתה  התפילה  כולה.  התפילה  של  והארגון  הסדר  ואת 
במעמד ראש העיר מר בועז יוסף, רב העיר הרב בוחבוט, 
הרב דידי, הגברת אוסי מנהלת תרבות תורנית, מר שמוליק 
ברבי, רפאל טרבלסי והמפקח מר משה גודלבסקי. וכמובן 
בהשתתפות מנהלי בתי הספר היסודיים של החמ"ד: חי, 
חגית ולימור. המעמד היה מרגש ומרומם והסתיים בהצגה 

מהנה. שנזכה במהרה לקיים תפילת הודיה לה'.  

שבט תשפ״בשבט תשפ״ב

חשוון-כסלו
גבורה
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גיחה
בת יומיים

במעיין
עין חרוד

שבת ישיבה בשלומי

תלמידי שכבת ט' יצאו ליומיים של גיחת של"ח מחנאית במעיין  חרוד בהובלת המורה לשל"ח הרב 
ערב  ארוחת  והכינה  בנתה מתקנים מסנדות  כיתה  וכל  בנושא השדאות  הגיחה עסקה  דרור.  משה 
מושקעת בבישולי  שדה. לגיחה התלוו תלמידים בוגרים משכבת יא'  שליוו, הדריכו ודאגו לתלמידים 

הצעירים. 
בערב הם  זכו לביקורו של הרב  ציון  שבא  לבדוק  מקרוב  את  הבישולים ואת המתקנים שנבנו 
ובבוקר הצטרפו  לתפילה הרב גלעד ומוטי שהביאו איתם ספר תורה מהישיבה. לאחר התפילה עסקו 
 התלמידים  בפירוק  המאהל ולאחר  ארוחת הבוקר יצאו  לעין מודע. התלמידים חזרו  לבתים  עייפים  
ומרוצים!  תודה גדולה למדריכים  החברתיים. היה מרגש לראות כיצד התלמידים הבוגרים מלווים, 
מחזקים  ותומכים בתלמידים הצעירים, לוקחים לשיחות ודואגים לחיבור- תענוג של משפחת הישיבה! 

יישר  כח למחנכי השכבה. 

הנוער  באכסניית  ישיבה  שבת  חגגנו  שרה  חיי  פרשת  קודש  בשבת 
בשלומי. ביום שישי לפני הצהרים אספו האוטובוסים את התלמידים 
מהבתים וכך הגענו לאכסניה הטובלת בירוק ומרחבים. לאחר  החלוקה 

לחדרים וההתארגנות שבת, התקיימה עד כניסת השבת קבלת שבת 
מוסיקלית בבחינת "פני שבת נקבלה". עם כניסת השבת התפללנו 

במרחב הפתוח בבחינת המלך בשדה. תפילה מיוחדת שכללה קבלת 
שבת שמחה במיוחד עם מעגל ענק של למעלה ממאתיים תלמידים 
ואנשי צוות. לאחר סעודת השבת ויחידות עם המחנכים שמענו שיחה 
מופלאה על סיפורם האישי של אורחי השבת משפחת ריומי, סיפור 

של גבורה ותעצומות נפש.
לאחר השיחה התקיים טיש מיוחד והתרוממות הרוח. התלמידים היו 
באורות גבוהים והתקשו להירדם עד השעות הקטנות אך זה לא מנע 
מהם לקום ולהתגבר כאריות לתפילת שחרית גם היא באוויר הפתוח 
התפילה  לאחר  תלמידנו.  של  המופלאה  התורה  וקריאת  חזנות  עם 
עם  יחידות  ולאחריה  שבת  וסעודת  אייל  הרב  של  שיעור  התקיימו 
הרמי"ם ותפילת מנחה. מנוחת צהרים שנוצלה להתגבשות והיכרות 
בישיבה מאז הפציעה  וי' שזו להם השבת הראשונה  ט'  עם שכבות 
הקורונה לעולמנו. ועוד לפני סעודה שלישית הספקנו יחידה נוספת 

עם הרמי"ם.
התמקדו  השבת  ואורחי  היחידות  גבורה,  בסימן  עמדה  כולה  השבת 
בעניין וכל כיתה הוסיפה קומה. לאחר סעודה שלישית התאספנו כולם 
בדשא לשעת רעווא דרעוין והתדבקות חברים. הרב עידן סיכם את 
השבת ולאחר תפילת ערבית קיימנו הבדלה מוסיקלית של קרליבך. 
השבת נתנה כח של עוצמה, כח של גבורה והתעלות של קדושה וכבר 

מצפים לשבת ישיבה הבאה.

שמחה גדולה בישיבה על זכייתו של מוטי 
האדמיניסטרטיבי  המנהל  היקר,  אסולין 
מצטיין"  "מנהלן  בפרס  הישיבה  של 
למוטי  ניתן  הפרס  "אורט".  רשת  מטעם 
המצוינת,  מקצועיותו  הרבה,  מסירותו  על 
החינוכית  והבנתו  המדהימה  רגישותו 

המופלאה.
המנהלה  צוות  כל  של  המנהל  הוא  מוטי 
מזכירות,  הכולל  בישיבה,  שנתי  השש 
אנשי  לבורנטית,  ספרנית,  בית,  אבות 
ניקיון, מיחשוב ועוד. צוות מדהים שעושה 
פנים  במאור  ומקצועית  נפלאה  עבודה 

מיוחד ובשמחה גדולה. אשרינו שזכינו.

מנהלן מצטיין

שבט תשפ״בשבט תשפ״ב
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ביום שני יצאו תלמידי שכבת י"ב לסיור בעקבות לוחמים ברמת הגולן. 
מטרת הסיור היא להפגיש את הבוגרים לקראת גיוסם לצה"ל עם היחידות 
ואתרי מורשת. הסיור נפתח במפגש עם  השונות, עם חיילים ומפקדים 
חיילים לוחמים מיחידות מגוונות. כל אחד סיפר על עצמו ועל היחידה 
שבה הוא משרת. לאחר מכן ניתן זמן לתלמידים לשאול שאלות ולשוחח 
עז- גדוד  של  הקרב  אתר  הבכא,  עמק  לאתר  עלו  משם  החיילים.  עם 
77 שבו אביגדור קהלני וחבריו עצרו את הפריצה הסורית לגולן בצפון. 
תיאור  את  לשמוע  זכו  לא  ולכן  מחלים  עדיין  קהלני  אביגדור  לצערנו 
הקרב ממנו. ובמקום זה נפגשו עם מפקד פלוגה )מ"פ( מחטיבה 7 שסיפר 
להם את סיפור הקרב ועל עצמו. לאחר מכן נסעו לתל סאקי, שם שמעו 
לתצוגת  אחמדיה,  אש  לשטח  נסעו  לסיום  הקרב.  ומורשת  סיפור  את 
היחידות והחטיבות והתפקידים במערך הצה"לי בעזרת לוחמים וקצינים. 
התלמידים חזרו לאחר מפגשים חשובים וערכיים וטעמו מכלל היחידות, 
דבר אשר יסייע להם לקבל את ההחלטה הנכונה לשרת את עם ישראל 

במסגרת שירותם הקרבי.
גם שכבה י"א מתכוננים לקראת שירות משמעותי ועברו הדרכה ראשונית 
לקראת צו ראשון על ידי סגני אלופים במילואים. בהכנה שמעו מה הן 
התחנות השונות בצו ראשון, למדו על הראיון דרך מבחנים פסיכוטכניים 
ומבדקים רפואיים ומה המשמעות לנתונים האישיים מיום זה, מההכוונה 
יום זה הוא מפגש ראשון בסדרת  לגיוס ועד לאפשרות לצאת לקצונה. 

מפגשי ההכנה.

מתגברים
על הניידים

תלמידי  החליטו  הגבורה,  חודש  לימודי  במסגרת 
להתמודד  ניר  הרב  מחנכם  עם  יחד  ט'3  כיתה 
עומק  בדיוני  הניידים.  סוגיית  עם  חזיתית 
בזמן  להתנתק  הרצון  את  הביעו  חינוך  ושיעורי 
מחנך  ניר  הרב  בצד.  ולהניחו  מהמכשיר  הלמידה 
קופסאות שמירה  להכין  לתלמידים  הציע  הכיתה 
היום.  לאורך  המכשירים  יונחו  שבהם  למכשירים 
ליצור קופסא עם מסר שיתאים  הייתה  המשימה 
הכיתה  מתלמידי  חמישה  המכשירים.  לשמירת 
והשקעה  ויצירתיים  מדהימים  ברעיונות  הפתיעו 
בחרו  היצירות  שהוצגו  לאחר  במשימה.  גבוהה 
הכי  הקופסא  את  חשאיות  בבחירות  התלמידים 
יישר  היום.  במשך  המכשירים  ינוחו  בה  יצירתית 

כח לרב ניר ולתלמידיו.  

כבר שנים רבות שתוכנית "מעגלי אחריות" של תנועת ידידים מלווה את תלמידי 
הבנים  עם  הפועל  התוכנית  מטעם  מדריך  יש  שכבה  לכל  י"ב.   – י"א  שכבות 
הידע על אפשרויות הבחירה  והכנה לשירות משמעותי, הרחבת  עידוד  לחיזוק, 
בשירות, הכנה והכוונה ללימודים במכינות קדם צבאיות ובישיבות הסדר, חיזוק 

מעגלי השייכות לקהילה לעם ולארץ ועוד.
במסגרת התוכנית יצאו תלמידי שכבת יא' ליום שיא של הפעילות מטעם ארגון 
ידידים. הם הגיעו לפארק ענבה במודיעין שם קיבלו את פניהם מדריכי ידידים, 
התחלקו לשתי קבוצות וקיבלו חולצת 'ידידים' וכמובן מגוון משימות מאתגרות 
בסגנון o.d.t כאשר המשימות המשמעותיות היו בתחרות מול בתי ספר אחרים. 

הקבוצות המנצחות קיבלו ערכת כושר לכל תלמיד.

אזכרה של אל"מ 
דרור ויינברג הי"ד

ביום שני י"א כסליו יצאו מספר תלמידי הישיבה 
יחד עם הרב אייל והרב גלעד לאזכרה של אל"מ 
שנים   19 במלוא  סבא,  בכפר  הי"ד  ויינברג  דרור 
לנפילתו. באזכרה רבים דיברו על השילוב הייחודי 
שהיה בדרור של מקצוענות ומיצוי חיים המשולבים 
ושואבים כוחות מאוצרות הרוח של עמינו. לאחר 
דרור,  של  אימו  עם  התלמידים  נפגשו  האזכרה 
בת-שבע, שסיפרה על ההתרגשות לקראת מרוץ 

הלפיד בישיבתנו לזכו של דרור. 
הגיעו  סבא,  בכפר  הצבאית  בחלקה  סיור  במהלך 
התלמידים גם לקברו של הדר גולדין הי"ד, שמעו 

מהרב אייל על הדר הי"ד ואמרו תהילים לזכרו.

מועצת התלמידים
במהלך חודש כסליו התנהל הליך של בחירתה של 
מועצת תלמידים. ההליך החל בבחירות כיתתיות 
בה התלמידים בחרו שלושה נציגים לוועד הכיתה. 
לאחר מכן התקיימו בכל כיתה בחירות של ממש 
עם קלפי בה בחרו תלמידי הכיתה את נציגם מתוך 

וועד הכיתה למועצת התלמידים. 
המורה עדי ברששת המלווה את מועצת תלמידים, 
קיימה עם התלמידים הנבחרים למועצה, בחירות 
גלעד  הרב  תלמידים.  במועצת  תפקידים  לבעלי 
המועצה  תלמידי  כל  של  שבחם  ומנה  הצטרף 
ומדוע כל אחד מהם ראוי לתפקיד. בסוף המפגש 
התקיימו הבחירות והתוצאות הן: אוריאל אבודרהם 
)יא'2( יו"ר מועצת תלמידים, אריאל מזרחי )ט'1( 
)ט'2(  גרסט  ועידו  תלמידים  מועצת  יו"ר  סגן 
החלו  התפקידים  בעלי  תלמידים.  מועצת  דובר 
פתיחה  בכנס  להשתתף  הספיקו  וכבר  בעבודתם 

ל'נוער הקהל' של מועצת התלמידים של החמ"ד

כיתה י' ואהבת 
מציינים חג הסיגד

את  ואהבת  י'  כיתה  תלמידי  ציינו  תולדות,  פרשת  שלפני  חמישי  ביום 
יום חג הסיגד. עלו במעלה טבריה שם התפללו תפילה קצרה, שמעו על 
מקור ומנהגי החג ואף נהנו מאכילת אינג'רה מסורתית. גם בקבלת השבת 
הישיבתית צוין חג הסיגד בהסבר על החג ובשיר ממסורת יהדות אתיופיה.

כדאי כאן לציין מנהג יפה של כיתה י' ואהבת, והוא הכנת עוגות מיד יום 
חמישי וחלוקתם לקשישים ובודדים בעיר. 

ביקורי הרב דוד סתיו
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דרור נהרג בקרב הגבורה בסמטת 'ציר המתפללים' בחברון בערב שבת 
קודש פרשת ויצא תשס"ג. אל"מ דרור וינברג הי"ד היה מפקד חטיבת 
יהודה )חטיבת חברון(, בשיאם של ימי האינתיפאדה השניה והביא לשקט 
יחסי לאזור. אולם אויבנו לא שוקטים לרגע, ואותו ליל שבת תקפו ביריות 
את ציר המתפללים. דרור, ששהה במפקדת החטיבה באותו זמן, מיהר 
לאירוע להצטרף ללוחמים שלנו ולחתור למגע מול המחבלים. כאשר יצא 
מהג'יפ כדי לאתר את המחבלים נפגע מכדור ומת מפצעיו תוך זמן קצר. 

בתקרית נהרגו 12 איש, חיילים ואנשי כיתת הכוננות של קריית ארבע.
למעשה את אירוע "מאירים בדרכם" התחלנו כחודש ימים לפני חנוכה, 
בלמידה ושיעורי חינוך על דמותו החינוכית והייחודית של דרור וינברג. 
העלמין  בבית  לאזכרה  המרוץ  שלפני  בשבוע  נסעו  תלמידים  נבחרת 
הצבאי בכפר סבא וכלל תלמידי הישיבה שמעו שיחה מרתקת מפי ניצן 
פלג, היום ראש המועצה האזורית גליל תחתון, שבמהלך שירותו הצבאי 
השתתף בקרב בו נהרג דרור. בשיחה המרתקת סיפר ניצן על היכרותו 

תכונותיו,  ועל  דרור  עם 
הכוללת  ראייתו  על 

הבטחוני- במרחב 
תכונתו  ועל  אזרחי 
לקפוץ ראשון וכך גם 
מצא את מותו באותו 

קרב. 
שלם  כחודש  לאחר  כך, 

של הכנות הגענו לרגע המרגש, 
וביום שלישי י"ט כסליו בשעה 15:00 הוזנק המרוץ מצומת גולני, מסלול 
תלמידי  השתתפו  במרוץ  שלנו.  התיכונית  הישיבה  עד  ק"מ   17 של 
הישיבה, בוגרי הישיבה, צוות הישיבה, הורי תלמידים ואף תלמידי כיתה 
ח' מבתי הספר: "אורות נריה" טבריה, "יד ששון" לביא ו"נתיב" מצפה 
890, גדוד  הושעיה. תלמידנו התרגשו לראות גם לוחמי צנחנים מגדוד 
 300 שעליו פיקד דרור, מצטרפים למרוץ. כך שהמרוץ כלל למעלה מ- 

רצים שרצו לאורך הדרך עד לישיבה התיכונית.
בישיבה קיבלה את פני הרצים - בת שבע הופרט, אמו של דרור ויינברג, 
שלאחר הרקדה מקפיצה ומרגשת הדליקה את כתובת האש – "מאירים 

בדרכם" ובכך פתחה את ערב "אורה וגבורה". 
לערב "אורה וגבורה" הגיעו אורחים רבים נוספים וכיבדו אותנו בנוכחותם 
- מר אלי מאירי, מנהל אגף החינוך בעיריית טבריה, מר אבי אבירם מנהל 
טבריה  עיריית  מועצת  חבר  טרבלסי  ורפאל  אורט  רשת  מטעם  האזור 
לשעבר. את הערב הנחה ברוב חן וטעם - הרב ציון הרוש, ובשיא הערב 
מרגשת.  בצורה  ודמותו  חייו  על  לנו  סיפרה  דרור,  של  אמו  שבע,  בת 
זמננו,  בין הנואמים הנעימו את  יבשה.  עין  נותרה  לא  שיחה שבסיומה 
הרכב מוזיקלי של תלמידי הישיבה בשירה ונגינה מרגשים! הערב נחתם 
בשירת 'מי שברך לחיילי צה"ל' שביצעו צוות הישיבה ובשירת התקווה. 

תודה לכל השותפים והפועלים להצלחת הערב!

"מאירים בדרכם" וערב אורה וגבורה

מרוץ
אירוע הדגל שלנו מידי שנה בשנה הוא כמובן מרוץ הלפיד "מאירים בדרכם" וערב אורה 
וגבורה בסיום המרוץ. השנה קיימנו את המרוץ לזכרו של אל"מ דרור ויינברג הי"ד, הקצין 

הבכיר ביותר שנהרג בימי האינתיפאדה השנייה.

הלפיד
לזכרו של אל"מ דרור וינברג הי"ד
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לפני חנוכה אירחנו בישיבה את בוגר הישיבה ולוחם הג'יו-ג'יטסו, רועי 
פרץ, שהעביר שיחה מרתקת ומרוממת לתלמידינו. השיחה כללה את 
סרטים עם הניצחונות המופלאים, הנפת הדגל וקריאת שמע ישראל 

שכל כך רגשה.
רועי שיתף את התלמידים על התובנות, על היכולת להגיע להצלחות, 
מחדש  מסלול  ולהתחיל  להזדמנויות  להגיע  מטרות,  לסמן  הצורך 
למרות נפילות. רועי חיזק את אמון התלמידים בעצמם ובכוחותיהם 
יצאו  התלמידים  עצומות.  חיוביות  ואנרגיות  מוטיבציה  בהם  ונטע 
לרצון  עצמם,  להכרת  להם  גרמה  שהיא  סיפרו  מהשיחה,  נפעמים 
להצליח בלימודים ובבגרויות, לרצון לגיוס משמעותי ובכלל לסימון 

מטרות, חלומות והגשמתם. ממש שיחה שמשנה חיים.

ועד  מגן  החינוכיים  לצוותים  הוקרה  כיום  נקבע  המורה  יום 
באופן  תודה  והבעת  להוקרה  זכינו  בישיבתנו  וגם  לאקדמיה 
נפלא מתלמידנו והוריהם. במוצאי שבת שלפני חנוכה, הגיעו 
לישיבה תלמידים, הורים, מוטי המנהלן ורוני אב הבית ויחד 
הכינו וקישטו את מרכז הלמידה. עוד לפני כן תלמידי הישיבה 
תודה  והבעת  הוקרה  מכתבי  ולמזכירות  למורים  כתבו  כולם 
והכל הוכנס למעטפה אישית לכל מורה. ביום ראשון למחרת 
צוות הישיבה בספריה למופע חושים של האומן  התכנס כל 
יואב פרץ, מופע אותו יזמו חברי "צוות לצוות". יואב הדהים 

והצחיק את הצוות בכישוריו המדהימים.
מכמויות  והופתע  למידה  למרכז  עלה  הצוות  המופע  לאחר 
השפע  והשפעת  הפינוק  מרמת  שהוכנו,  האדירות  האוכל 
ואף  עמנו  להשתתף  הגיעה  הקב"סית  ציפי  גם  הצוות.  על 
הביאה שי לחדר המורים - סדנת קולינריה לכל חדר המורים 
ההורים  ועד  יו"ר  עיריית טבריה.  החינוך של  מתנת מחלקת 
חנה עטיה ברכה את הצוות וכל מורה קבל את המעטפה עם 
דברי התלמידים ושי קטן שמביע הערכה גדולה. תודה רבה 
כל המארגנים והטורחים, לוועד ההורים, למוטי ולצוות לצוות 

וכמובן לתלמידינו. 

יום 
המורה 

בישיבה

שיחה
משנה
חיים

בימי החנוכה, פעלנו להביא את אור החנוכה לציבור ולקהילה. בנר 
ראשון של חנוכה, יצאה שכבה יא' להאיר את העיר. התלמידים 
וסופגניות טריות ברחבי העיר  חנוכה  בזוגות לחלק ערכות  יצאו 

וזכו לתגובות נלהבות.
גם תלמידי פרויקט "מחוברים" עם ניצולי השואה, הוכיחו שהם 
נשארים מחוברים גם בחנוכה. בליל נר שלישי של חנוכה, ארגנו 
מיניבוס לכל תלמידי מחוברים, והם עברו מבית לבית של שורדי 
חנוכה.  של  שלישי  נר  גדולה  בשמחה  ביחד  והדליקו  השואה 
עם  ובריקוד,  בשירה  השורדים  של  לביתם  נכנסו  התלמידים 

סופגניות, חנוכייה ונרות מתנה לניצולי השואה.

הניצולים היקרים, התלמידים והצוות שליווה התרגשו מאוד והופץ 
אור גדול. לתלמידים הצטרפו הרב גלעד ראש הישיבה, הרב יחיאל 
רכז ההתנדבות, הרב עידן שליווה את השמחה בניגון על חלילית 

צד והמורה שרון רכזת מחוברים.
בנר שמיני של חנוכה, יצאנו מורים ותלמידים מהישיבה יחד עם 
וצוותי ההוראה של החמ״ד בטבריה  המפקח, מנהלי בתי הספר 
יחד  ולרקוד  לשמוח  העיר,  לרחובות  החמ״ד  והורי  תלמידי  עם 
לכבוד "זאת חנוכה", בשיירת רכבים, שירים, הפתעות וסופגניות. 

היה שמח.

רגע לפני היציאה לחופשת חנוכה התקיים החידון המסורתי להלכות 
חוברת  ידי  על  בכיתות  חנוכה  הלכות  לימוד  לחידון  קדם  חנוכה. 
כל  חנוכה בה השתתפו  ובחינה בהלכות  זה  מיוחדת שהוכנה לצורך 
הציונים  את  שקיבלו  כיתה  מכל  תלמידים  שני  הישיבה.  תלמידי 

הגבוהים ביותר, עלו לשלב הפומבי של החידון.
ובמקום  יחיאל,  הרב  של  הצעירה  ט'2  כיתת  זכתה  הראשון  במקום 
השני זכתה כיתה יא'1 של הרב ליאור. לאחר החזרה מחופשת החנוכה 
קיבלו כל משתתפי החידון הפומבי פרס אישי ותעודת הצטיינות על 
ההשתתפות בחידון.  החידון הבא יהיה בראש חודש שבט- חידון 101 

בגמרא. היכונו.

מאירים את העיר
ואת הלבבות

חידון
חנוכה
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כחלק מלימודי שנת השמיטה, הותקנה בישיבה מערכת הידרופונית 
של גידולי מים, גידולים המותרים בשנת השמיטה, מכיוון שהם גדלים 
על מים ולא באדמה והם בתוך מבנה וכך אין עליהם את איסור התורה 
"שדך לא תזרע". הרב ישראל וקבוצת תלמידים הגו את הרעיון ועוד 
ברחבי  לגדל  והציעו  הנושא,  את  למדו  וחקרו,  בדקו  הקיץ  במהלך 
ובשיתוף  ובניהולם  ידי התלמידים  על  הידרופוניים  גידולים  הישיבה 
הצוות, בשילוב לימוד מעשי במקצועות: ביולוגיה, רפואה, הלכה, גמרא 
ומעורבות חברתית. הם אף הגישו וזכו בקול קורא ליוזמות חינוכיות. 
המורה שרון, רכזת מגמת הביולוגיה בישיבה, הצטרפה אף היא ליוזמה 
יחד עם תלמידי המגמה, יצרו קשר עם חברת "LivinGreen" שתסייע 
החברה  אנשי  ידי  על  המערכת  התקנה  וכאמור  הראשונית  בהתקנה 
ותלמידי היזמות. התוצרת מגידולים אלו תחולק למשפחות נזקקות 

בעיר.
במיזם זה, ישנם עקרונות פדגוגיים רבים כדוגמת למידה חוץ כיתתית, 
למידה משמעותית, חיזוק לימוד השמיטה, תרומה לאיכות הסביבה, 
אווירה ירוקה בבית הספר ובכלל בטבריה, חסד, תורה ועבודה, עבודת 

אדמה. ממש חשיבה מחוץ לקופסא. 

הטיול השנתי הכי הכי הוא הטיול השנתי בהרי אילת. כמיטב המסורת 
בישיבתנו מזה שנים. מיד לאחר חופשת חנוכה, בשעה 4:00 לפנות בוקר 
יצאנו דרומה בדרכנו למכתש רמון והרי אילת. היציאה לפנות בוקר אפשרה 
לנו לנצל היטב את כל שלושת ימי הטיול. את היום הראשון התחלנו שדה 
בוקר שם התפללנו שחרית. לאחר התפילה התחלנו את הטיפוס מנחל 
צין דרך מעלה דבשון לרמת צין שם אכלנו את ארוחת הבוקר ומשם לעין 
עקב, שם רחצנו ושכשכנו רגלים בבריכת המעיין הקר שבלב מדבר שממה 
בהנאה מרובה. בסיום המסלול היפה, עלינו על האוטובוס היישר לאילת. 
לבנו במסעדת הלב הרחב בשווארמה  לאחר תפילת ערבית סעדנו את 

עסיסית, ולאחר מכן קיבלנו זמן חופשי לטייל בעיר אילת.
את היום השני פתחה "הסיירת" - 11 תלמידים ומורים בהשכמה עצמאית 
ועלייה בשעה 4:30 לפנות בוקר לפסגת הר צפחות לתפילת ותיקין עם 
הנץ החמה בתצפית מרהיבה על מפרץ אילת. לאחר ארוחת הבוקר, יצאנו 
למסלול נחל שני והקניון האדום וסיימנו בצלילת שנורקלים בין האלמוגים 

והדגים המדהימים של ים סוף.
ביום השלישי לטיול, עשינו את הר שלמה ונחל מפלים. מסלול זה היה 
המסלול המאתגר ביותר בטיפוס יתדות על מצוקי הגרניט של הר שלמה 
וירידה תלולה לאחריו בסדרת מפלים בין נופי בראשית אדירים וקסומים. 

לקראת צום עשרה בטבת ויום הקדיש הכללי, עסקנו בישיבה בשיחות 
חשובות בנושא השואה מתוך מבט אמוני וגבורה יהודית של אמונה.

אנגל  אברהם  הרב  את  בישיבה  אירחנו  בטבת,  עשרה  שלפני  ביום 
ושיתף את  בן לשורדת שואה מאושוויץ שנתן שיחה מלאת אמונה 

תלמידי שכבה ט' בזיכרונות והתמודדות אמונית.
י'   – ט'  כיתות  איל שנקר לתלמידי  הרב  ביום עשרה בטבת העביר 
על  ששומרים  יהודים  השואה:  מתקופת  קודש  חפצי  בנושא  שיחה 
חפצי קודש גם במחיר סיכון חייהם, ומאידך, גרמנים שמחללים ספרי 
לכיתות  העביר  אופטובסקי  עידן  הרב  קודש.  ספרי  ושורפים  תורה 
י"א – י"ב שיחה בנושא תפילה בתקופת השואה. השיחה נגעה ברצון 
העצום שהיה ליהודים להתפלל בתוך התופת, בגטאות ובמחנות, ומצד 
וגם  השיחות  להתפלל.  עליהם  שהקשה  והרגשי  הפיזי  בקושי,  שני 

שאלות התלמידים שבאו בעקבותיהן היו מרתקות ומשמעותיות.

כנגד הראש וכנגד הלב. כחלק מהעשייה של חודשי האמונה, למדנו 
על החשיבות ההלכתית של כשרות התפילין והידורם. לישיבה הוזמן 
סופר סת"ם ומומחה לתפילין עבור תלמידים הרוצים בבדיקת תפילין 
תיקון התפילין והשבחתם והכל ללא עלות לתלמידים. תלמידים רבים 
מסרו את התפילין לבדיקה ותיקון, וקיבלו מחדש את זוגות התפילין 

שלהם מתוקנים ומהודרים.

שמיטה
גידולים הידרופוניים

טיול שנתי 
שכבה י"ב

הרי אילת

צום עשרה בטבת 
ויום הקדיש הכללי

מבצע תפילין

רופאים צעירים
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טבת-שבט
אמונה

תלמידי מגמת רפואה משכבת י"א החלו לאחר חג 
החולים  בבית  בניתוחים  הצפייה  סבב  את  החנוכה 
"פדה פוריה".  לפני כל ניתוח הם מקבלים הסבר 
רפואי מה המקרה ומה מתוכנן בניתוח. בין הניתוחים 
ניתוח באמצעות מצלמות,  לב,  ניתוח  צופים  שהם 
לאחר מכן הם מגישים דוח רפואי לימודי שמהווה 
חלק מהתלקיט שלהם. יישר כח לד"ר אבי פרץ וד"ר 
שרה יצחק, מורי מגמת רפואה, שדואגים שהלמידה 
לא תהיה רק תיאורית אלא גם חוויתית ומציאותית.
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שלפני  חמישי  ביום  עלן"  ודעתך  תענית  מסכת  עלך  "הדרן 
שבת פרשת ויחי, בזמן קבלת שבת חגגנו ברוב עם ובריקודי 
שמחה סיום ספר בראשית. עוד חגגנו את סיום מסכת תענית 
אנשי  ועשרה  תלמידים  מעשרים  יותר  היומי.  הדף  בלימוד 
בשבת  רבה.  התרגשות  והייתה  המסכת  כל  את  סיימו  צוות 
קודש פרשת ויחי, התארחו התלמידים לומדי הדף היומי אצל 
ראש הישיבה הרב גלעד בביתו שבטבריה ובמשך כל השבת 
למדו את הראשונים של מסכת מגילה על מנת להדביק את 
הקצב העולמי של הדף היומי במסכת זו. אשרינו שאלו הם 

תלמידנו!

תלמידי שיכבה י' יצאו ליום של"ח בסימן ז'בוטינסקי. הם נסעו לעכו 
לביקור בכלא עכו, המבצר בו השתמשו הבריטים לכלוא את לוחמי 
המחתרות. שמעו שם את סיפור לוחמי המחתרות שהיו כלואים בימי 
המאבק כל הקמת המדינה, על הפריצה הנועזת לכלא והבריחה ממנו, 
ביקרו באגף שמוקדש לזאב ז'בוטינסקי שם הרב משה סיפר על פועלו 
מחתרת  לוחמי   9 נתלו  שם  הגרדום,  בחדר  וסיימו  ז'בוטינסקי  של 
בשירת התקווה מרגשת. מכלא עכו הלכו לסיור בסמטאותיה הציוריות 
של  עלייתו  על  משה,  הרב  סיפר  שם  לנמל.  עד  העתיקה  עכו  של 
מאות  במשך  הנמל  של  חשיבותו  ועל  עכו  נמל  דרך  לארץ  הרמב"ן 

ואלפי שנים.

כחצי מתלמידי שכבה יא הגיעו ללשכת הגיוס ל"צו אחוד" - הגעה 
של כיתת תלמידים בצורה מאורגנת לצו ראשון. הרעיון הוא להגיע 
לצו הראשון בקבוצה גדולה ולא לבד, כך מרוויחים שאחד תומך בשני 
מראש  ערוכה  הייתה  הגיוס  לשכת  יותר.  טובה  הכללית  והתחושה 
חודש  במהלך  מיטבית.  בצורה  התנהל  והכל  התלמידים  את  לקבל 
אפריל תצא בס"ד הקבוצה השנייה. התלמידים עברו בדיקות, מבחנים 

וראיונות וסיפרו על תחושות טובות בסיום היום. 

היומי.  לרמב"ם  לומדים  גיוס  של  ארצי  למבצע  הצטרפו  הישיבה  תלמידי 
במסגרת לימוד זה, לומדים פרק אחד ביום בספר משנה תורה )הי"ד החזקה( 
של הרמב"ם ובכל שלוש שנים זוכים לסיים את כל הרמב"ם. מידי יום נשלח 
מבית הרמב"ם היומי סרטון קצר המבאר נושא בפרק היומי, על ידי שחקנים 
ושדרים מוכשרים. נציגי עמותת "הרמב"ם היומי" הגיעו לישיבה ליום גיוס 
לומדים מיוחד, נפתח חמ"ל טלפונים ותלמידי הישיבה התקשרו והוסיפו 213 
לומדים חדשים. היום המיוחד לווה בריקודים, שירה, שמחה אדירה, כיבוד 

עשיר ופרסים.

שכבה י"א יצאה ליומיים של מסע זהות "משואה לתקומה". ביום הראשון 
פעילות  עם  בירושלים,  ושם"  "יד  באתר  שלם  יום  של  סמינריון  עברנו 
מעמיקה בנושא השואה. פעילות שכללה סדנאות בנושא השואה, ביקור 
מודרך במוזיאון יד ושם, ביקור באוהל שם, ביקור במוזיאון הילד, עיבוד 
עם המדריך לאחר כל אתר וצפיה מודרכת בווידאו של איש עדות מניצולי 

שואת יהדות סלוניקי. בערב נסענו ללינה באכסניית אנ"א בתל אביב.
המרכז   - במל"ל  וביקרנו  לתקומה  משואה  עברנו  למסע  השני  ביום 
העוצמה  על  למדנו  שם  )גלילות(.  השרון  ברמת  המודיעין  למורשת 
המודיעינית של מדינת ישראל, עוצמה מודיעינית שהביאה בעזרת היושב 
במרום להצלחות צבאיות רבות, ושומרת על חוסנה הבטחוני של מדינת 
ישראל. נפגשנו עם אנשי מוסד ושב"כ לשעבר, שסיפרו על פעילותם מן 
המעט שמותר לספר. בסוף היום זכינו להיפגש עם יוסי בר-אל, שהיה בין 
מתכנני ומבצעי מבצע אנטבא. בשיחתו המרתקת הוא שיתף אותנו בשלבי 
התיכנון, איסוף מודיעין תחת לחץ האולטימטום, האתגרים, ועד הביצוע 
המוצלח בסייעתא דשמיא. יוסי בר-אל סיפר על כל שלבי אירוע חטיפת 
המטוס, על המשימה שהם קיבלו לתכנן תוכנית להשבת החטופים, דבר 
שהוא כמעט דמיוני, על תוכנית הפעולה שנבחרה מבין התוכניות שהוצעו 
משמעות  קיבל  שלנו  האמוני  שבמבט  מעניין  קוריוז  סיפר  יוסי  ונגנזו. 
נוספת שכל המבצע היה שרשרת של נסים משמיים, הוא סיפר שכשהם 
הפעולה  תוכניות  אישור  על  אז  אחראי  שהיה  גור,  מוטה  לאלוף  הגיעו 
בצה"ל, הוא "זרק אותם מכל המדרגות" וטען שהתוכנית לא מציאותית 
לתכנית  זמן  היה  לא  האולטימטום  לחץ  בגלל  דבר  של  בסופו  והזויה. 
חדשה. זה שהמבצע הצליח עם תכנית כל כך הזויה, זה רק מראה על גודל 
הנס ומראה עד כמה הייתה סייעתא דשמיא בהצלחת המבצע. יוסי סיפר 
על הטיסה המאתגרת לאנטבא ועל המבצע החלק בסייעתא דשמיא, ועל 
זכות  נתניהו.  יוני  מטכ"ל  סיירת  מפקד  של  בנפילתו  ששילמנו  המחיר 

גדולה הייתה לנו לשמוע על אירוע היסטורי מרשים כזה מכלי ראשון.

תלמידי י'2 יצאו להתחבר עם האוצרות העתיקים של טבריה. את היום הם 
החלו בחמת טבריה, שם ראו את בית הכנסת העתיק עם פסיפס מיוחד ומיצג 
שיש במקום, משם הלכו לחמם תורכי עתיק שנמצא במקום ואז עלו להתפלל 

בציון רבי מאיר בעל הנס. הסיום היה בחוף הכחולים בתחרות חוויתית. 

סיום מסכת
תענית

הרמב"ם היומי -
גיוס לומדים המוני

צו אחודיום ז'בוטינסקי

יום של"ח 
באוצרות טבריה

מסע זהות
שכבה י"א
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שכבה י' – בבית שאן
התקיים  הסמינריון  אמונה.  סמינריון  של  ליומיים  י'  שכבה  כאמור, 
סדנאות  התלמידים  עברו  היומיים  במהלך  שאן.  בבית  נוער  באכסניית 
שיעורים והרצאות בנושא תרבות הפנאי ואמונה. את הסמינריון העבירו 

מדריכים ממדרשת שדמות מחולה שהיו נהדרים והתחברו לתלמידנו. 
בתחילת הערב שמעו התלמידים שיחה נפלאה על אמונה בעצמנו, מהרב 
נערן אשחר, ר"מ בישיבת ההסדר בשדמות מחולה. בהמשך הערב עשינו 
כדורגל  במשחק  לצפות  לתלמידים  לאפשר  כדי  הזמנים  בלוח  עצירה 
חשוב )שגם בו הייתה הרבה אמונה(. עוד באותו ערב בהתגברות גדולה 
התלמידים חזרו לשיחה אחרונה ביום הראשון של הרב אלון כהן, לכבוד 

ראש חודש שבט על הקשר שלנו לארץ ישראל.
הלכנו לישון וקמנו בכוחות מחודשים ליום השני של הסמינריון ליחידה 
ראש  של  לביקור  זכינו  וסכנות.  יתרונות  החברתיות,  ברשתות  שעסקה 
הישיבה, הרב גלעד מסינג, הרב ציון ומוטי, התלמידים שמחו מאד בבואם. 
את הסמינריון סיימנו בסבב סיכום שבו התלמידים שיתפו בדברים הטובים 

שהם עברו ביומיים של הסמינריון.
תודה רבה למחנכים שליוו את התלמידים לאורך הסמינריון ותרמו רבות 
להצלחתו, הרב יריב, הרב משה, הרב דידי והרב עידן רכז שכבה י' על 
חינוך  רכז  כהן,  דובי  לרב  מיוחדת  תודה  רמה.  ביד  הסמינירון  הובלת 

חברתי, על ארגון הסמינריון. 

בתחילת חודש שבט יצאו שכבות ט' – י' לסמינריון אמונה בן יומיים, כחיזוק משמעותי 
התקיים  ט'  לשכבה  הסמינריון  טבת-שבט.  בחודשים  בישיבה  הנלמד  "אמונה"  לנושא 
שאן.  בבית  באכסניה  התקיים  י'  לשכבה  והסמינריון  מחולה  שדמות  בישוב  במדרשה 

התלמידים חזרו ב"אורות גבוהים" של התחזקות ואמונה.

שכבות ט', י'
סמינריון אמונה 

שכבה ט' – בשדמות מחולה
במדרשה  והתקיים  ומצוות'  'אמונה  בנושא  עסק  ט'  לשכבה  הסמינריון 

בשדמות מחולה.
במהלך היומיים עברו התלמידים חוויות מגוונות, של פעילויות מעניינות 
נהנו  לליבם,  הקרובים  בנושאים  ועמוקים  מרתקים  דיונים  ומפעילות, 
ועוד  'קיימות'  בנושא  פעילות  ביישוב,  סיור  מגבשת,   o.d.t מפעילות 

פעולות מלמדות ומעצימות! 
ביום השני לסמינריון הגיעו לבקר את התלמידים הרב גלעד מסינג, הרב 
עם  ביחד  לחוות  ובאו  פינוקים  עם  שהגיעו  אסולין  ומוטי  שנקר  אייל 
נהנתה  ט'  שכבה  השונות.  והפעילויות  השיחות  את  מקרוב  התלמידים 
מליווי אישי וצמוד של הרב ציון הרוש שמתגורר בשדמות מחולה, ואף 

דאג לפנק את צוות המחנכים.
תודה גדולה לרב גלעד על בניית לוח הזמנים ותכנית הסמינריון ולמוטי 
אסולין על כל הסגירות והתיאומים! בנוסף, ישר כח למחנכים על הליווי 

הצמוד עם תלמידיהם ושותפות פעילה בכל היחידות! 
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והרב אייל, על המכינה  ישבנו לשיחה עם ראש הישיבה הרב גלעד 
הייחודית. 

ראשונה  פעם  ארצי  פיילוט  שהוא  גדול  חלום  כאן  "יש  גלעד:  הרב 
בציבור הדתי לאומי. הרעיון הוא  לסיים ב 11 שנה את הלימודים, ואז 
בשנה ה-12 לצאת לשנת לימוד תורה ברמה. זו לא רק שנה של לימוד 
תורה אלא שנה שבה הבוגרים יוכלו לקבל החלטה יותר נכונה להיכן 
ממשיכים, אם זה לישיבה גבוהה לישיבת הסדר מכינה קדם צבאית 
יכולת בחירה  וכו'. אנחנו מדברים על שלושה דברים: תורה ברמה, 
וחוויות מיוחדות להשלים את מה שלא הספקנו בקורונה כגון מסע 

פולין, מסע ישראלי ייחודי לנו ועוד."
לקבל  היכולת  על  הפנימי,  החוסן  על  דגש  ניתן  "אנחנו  אייל:  הרב 
החלטה מתוך עוצמה. הרבה פעמים תלמידים בכיתה י"ב, לאו דווקא 
אצלנו אלא בכל הארץ, עדיין לא מכירים את עצמם, מה היכולות שלי, 
מה הייחודיות שלי, מה העולם הפנימי שלי, הם לא מכירים את עצמם 
כי לא ממש דיברו איתם, לא התעסקו עם זה ולא הייתה פניות לזה. 
זו נקודה שממש נשים עליה דגש במכינה, יותר התכנסות פנימה, זה 
נוספים שנרצה לחשוף  ודרך כל מיני דברים  יכול להיות דרך תורה 
אותם כמו קאווצ'ינג, עולם הפסיכולוגיה החיובית ועוד, בכדי שיגלו 
את עצמם, וכאשר אדם מגלה את עצמו, אזי ההחלטות שלו הן הרבה 

יותר מדויקות ויותר נכונות."
כיצד החלום הזה יקרום עור וגידים?

בחינות  של  המכריע  הרוב  את  לקחת  היא  "התוכנית  גלעד:  הרב 
הבגרות ולסיים אותם כבר בכיתה יא ולהפוך את שנת יב לשנה הכי 

משמעותית, הפסגה של כל שנות הלימודים.
החלום שלי שיהיו במכינה 15 בוגרי יא שלנו ועוד 10 תלמידים מבחוץ, 
שהם יהיו כאן כמו בשנת של"ף והם יעבו עוד יותר את הסיירת הזאת, 
את הנבחרת הזאת. הם יהיו חלק מהישיבה, יתפללו עם הישיבה כמו 
כן שותפים לאירועים החברתיים של השכבה ושל הישיבה, הם לא יהיו 

חלק נפרד אלא בלתי נפרד מהישיבה.
האזור  מנהל  מאבי  אורט,  מרשת  הדרך  ברכת  את  שקבלנו  אחרי 
שגיבש את היוזמה איתנו יחד את ברכת תימורה הסמנכ"לית ואף את 
ברכת מנכל הרשת מר צביקה פלג ששנים דחף לסיים הלימודים תיכון 
בידנו  סייע  והוא  הישיבה  מפקח  גודלבסקי  למשה  פנינו  יא.  בסוף 
בעוד פרטים ואף הפנה אותנו לד"ר שלום אדרי המחמ"ד בצפון. ד"ר 
שלום חידש שבכדי שהתוכנית תצליח, יש הכרח להיות קשורים לבית 
מדרש גדול, ועל כן חברנו לישיבת ההסדר בשדמות מחולה בראשות 
הרב שלמה רוזנפלד והרב נחמיה רענן. תלמידי המכינה שלנו יגיעו 
ליומיים בשבוע לישיבת ההסדר וישתתפו בלוח הזמנים של הישיבה. 
נגיע לקראת ארוחת צהרים, ולאחר מכן סדר צהרים עד הערב, ארוחת 
ערב, סדר ערב, לינה בישיבה, ארוחת בוקר, סדר בוקר עד הצהרים, 
ארוחת צהרים, תפילות ושיעורים ממש כמו שאר בחורי הישיבה. ואז 
חוזרים לטבריה. כלומר פעם בשבוע הם לומדים יומיים בסדר גודל 

של ישיבה גבוהה."
מה תלמידי י"א שרוצים בתוכנית צריכים לעשות בשביל זה? 

הרב גלעד: "קודם כל לפנות את עצמם בשנה הבאה, זה אומר לסיים 
כמה שיותר בגרויות בכיתה יא, ספרות, אזרחות, בגרות בגמרא של 
זה שווה. דבר שני כבר  י"א, אבל  נכון שזה מעמסה על  י"ב,  כיתה 
השנה יהיו פעילויות של גיבוש, שבת בישיבה בשדמות מחולה ועוד 

שהשותפות בהם חשובה."
הרב אייל: "ב"ה יש לנו קבוצה מכובדת של תלמידי יא, שמעוניינים 
מאד בתוכנית ומה שמטריד אותם, זה הביטחון שזה לא יפגע בבגרות, 
במתמטיקה  גבוהות  ברמות  שנמצאים  רציניים  מאד  תלמידים  אלו 
אנגלית ומגמות, והם מוכנים בתנאי שנבטיח להם בגרות כמו שצריך. 
ואכן אנחנו ערוכים לזה שהם יוכלו להגיע לתעודת בגרות כמו שצריך."

את  רואים  אנו  כיצד  האישיות?  בבניין  המכינה  של  הייחודיות  מהי 
בוגר המכינה?

הרב אייל: "אנחנו רוצים לחבר את התלמידים בשלושה מסלולים: א. 
תורת ישראל, על זה כבר דיבר הרב גלעד. ב. ארץ ישראל, גם בהיבט 
של חיבור משמעותי, לא סתם מסע ישראלי אלא חיבור דרך מקומות 
ועוד.  החברה  עם  מפגש  אנשים,  עם  מפגש  דרך  קרב,  מורשת  של 
ג. עם ישראל, הוא החיבור לחברה שאמרנו. אנחנו רוצים ליצור פה 
בסוף איזו שהיא דמות שהוא קיבל מרקם מאד משמעותי לחיים שלו. 
כאשר הנקודה המרכזית היא שבעצם הוא יקבל החלטה לא רק היכן 
הוא רוצה ללמוד לאחר השמינית, אלא מה המסלול שלי בחיים, במה 
אני רוצה לעבוד, עם מי אני רוצה להתחתן, איפה אני רוצה לגור, ועוד 
שאלות חשובות לחיים. בוגרי תיכון נכנסים לתוך מהומת חיים, צבא 
ואחר כך עוד לימודים, ואין באמת פניות לחשוב. כאן תהיה שנה של 

עצירה והתבוננות ומפה כל אחד יקבל את ההחלטות שלו.
התלמידים  כל  את  מהכיתות  לוקחים  הרי  הכיתות?  לגבי  קורה  מה 

החזקים, האם זה לא יפגע בכיתות האורגניות?
שנה  על  הכל  בסך  כאן  מדובר  טוב שמשקיעים.  "תמיד  אייל:  הרב 
אחרונה ששווה להשקיע בה. אנחנו לא יוצרים כאן איזו אליטה, לא 
מדובר על תוכנית של 12 שנים, אלא רק על השנה האחרונה. זה לא 
שאנחנו מאמינים באיזו שהיא ייחודיות מסוימת,  דווקא החברה הללו 
של המכינה יהיו מחויבים לשאר התלמידים בלימוד בחברותות ועוד. 
החיבור עם השכבה, זו נקודה שמטרידה אותם הם רוצים להיות חלק 
מהשכבה ולא איזה משהו נפרד. הם יהיו מחוברים מאד לשכבה, אבל 

גם יובילו ויהוו דוגמא לכולם בבחינת "ממני תראו וכן תעשו".
הרב גלעד: "אפשר לראות גם יתרונות בכך שהכיתה יותר הומוגנית. 
המטרה שלנו שהחברה האלו של המכינה ירימו את כל השכבה בתורה 
וביראת שמים. דווקא הקשר עם ישיבת ההסדר בשדמות מחולה יכול 
מבחנים  לפני  ללימוד  לישיבה  בנסיעה  השכבה  שאר  את  גם  לחבר 
ולפני בגרויות וכו'. נכון שאם זה היה מבנה בנפרד והכל בנפרד, אז 
באמת היינו מפסידים אותם, אבל הם נמצאים איתנו ממש, מתפללים 
איתנו, לומדים את המסכת של הישיבה בכדי שיוכלו לעזור לשאר 
כמה  מחוברים  יהיו  שהם  רוצים  אנחנו  איתם.  וללמוד  התלמידים 

שיותר לשכבה ולישיבה."
לא נותר לנו אלא לאחל למכינה הצלחה רבה בעזרת ה'.

בישיבה  להיפתח  עומדת  הבאה  הלימודים  בשנת  אי"ה  החינוך,  ומשרד  אורט  רשת  בברכת 
מכינה ייחודית ראשונה מסוגה בארץ, מכינה שהתלמידים בה יהיו תלמידי שמינית שסיימו את 
רוב בחינות הבגרות בכיתה י"א, כך שהם פנויים בשנה זו לתורה ולהעצמה אישית. בראשות 
המכינה יעמוד הרב אייל שנקר, איש חינוך ותיק ששימש במגוון תפקידי חינוך וניהול שהצטרף 

השנה לצוות הרמי"ם.

וייחודית בישיבה
מכינה חדשה 

פרויקט חדש בישיבה – שביל ישראל! במסגרת "טבריה בשביל 
ישראל", מצטרפים תלמידי הישיבה להולכים בשביל ישראל,  
במסגרת זו יטיילו תלמידי הישיבה את כל שביל ישראל- יותר 
מ-1,000 ק"מ! לאורך שנות הלימוד בישיבה. בתחילת חודש 
שבט יצאה קבוצה של כ- 20 מתלמידי הישיבה יחד עם הרב 
משה והרב עידן לטיול במקטע אחד מתוך חמישה מקטעים 
המתוכננים השנה. התלמידים הלכו דרך יער שוויץ עד המפגש 
עם שביל ישראל, דרכו המשיכו לשיכון ג', "המצוק הנסתר" 
הסמוך לכפר חיטים, מצוק הארבל וקינחו בביקור במעיין עין 
נון. התלמידים מספרים שהיה כיף, משמעותי ומספק ובעיקר 

השאיר טעם של עוד לחלקים הבאים של השביל. בחיפה.  המפרץ  בחוצות  קארטינג  בדן  בדרכים"  "זהירות  ליום  יא'  שכבת 
במסגרת הפעילות שמעו התלמידים הרצאה חשובה בנושא זהירות ובטיחות 
בדרכים, בפרט בכל הקשור לנהגים צעירים, צפו בסרטונים הממחישים את 
נושא הזהירות ונהגו במכוניות קארטינג כדי ליישם את מה שלמדו. היה מלמד 

ומהנה כאחד.

במהלך חודשים טבת שבט, אנו עורכים מפגשי היכרות לתלמידי כיתות ח' 
אלינו תלמידים  מגיעים  יום חמישי  מידי  וכך  הישיבה,  להכיר את  החפצים 
מבית ספר "נתיב" בהושעיה, בית ספר "יד ששון" בלביא, חטיבת הביניים 
"אורות נריה" בטבריה ועוד. היום הפתוח נפתח הסיור במתחם הישיבה, לאחר 
הסיור שיחת פתיחה ולימוד קצר, משחק תיבות כניסה והשתתפות בקבלת 
שבת. לאחר מכן מתקיים מפגש של תלמידי ח' עם תלמידנו ל"שיחה על 
השאלה"- שיח פתוח ומברר על כל נושא שרצו לשאול. בסיום שומעים על 

היתרונות של הישיבה ועל אפיקי הצמיחה. 

הישיבה בשביל 
ישראל -

מקטע ראשון!

יום עיון וחוויה 
בנושא זהירות 

בדרכים

יום פתוח 
לתלמידי 
כיתות ח'



תמונות נוספות
מאירוע הדגל שלנו 

"מאירים בדרכם"


